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Nastalo letní období doba prázdnin a 
dovolených, kdy si chceme užívat tepla a 
sluníčka. S teplem souvisí i bouřky, které 
nám letos způsobily nepříjemnosti v 
podobě vyvracených stromů a ulomených 
větví. Velkou pomoc s likvidaci těchto škod 
poskytli členové místní jednotky hasičů, 
kterým tímto děkuji. 
I vy občané byste si měli zkontrolovat na 
svých pozemcích stromy, jestli nedošlo k 
nějakému poškození větví, které by mohly 
odlomením způsobit škody na majetku i na 
zdraví.
Současně bych chtěla připomenout 
vzájemnou sousedskou ohleduplnost při 
pořádání „grilovaček a oslav“ zda v nočních 
hodinách neobtěžujete nadměrným hlukem 
a při pálení biologického odpadu na 
zahrádkách, zda dýmem nezamořujete celé 
okolí.
Začátkem června započala rekonstrukce 
budovy mateřské školy, kde proběhne 
celková přestavba školní kuchyně. Dojde i k 
celkové modernizaci vybavení kuchyně, které 
bude splňovat nejnovější trendy ve vaření i v 
energetické náročnosti jednotlivých přístrojů. 

Obec na tuto akci získala dotaci z OPŽP 2021 
– 2027 MŽP ve výši 50% způsobilých výdajů 
(tj. max. 1.642.955,67 Kč). Součásti 
rekonstrukce bude i provedení zateplení 
budovy, výměna zdroje vytápění, rekuperace, 
oprava omítek, elektroinstalace a úprava 
šatny pro děti. Na zateplení obec získala 50% 
dotaci ze SFŽP ČR v rámci Národního plánu 
obnovy, která tak bude činit max. 
1.356.868,00 Kč ze způsobilých výdajů. 
Výběrové řízení na stavbu vyhrála firma 
BYTservis – služby, spol. s r.o., Karviná s cenou 
12.987.209,31 Kč bez DPH.
Děti z mateřské školy našly dočasné útočiště 
v prostorách základní školy. Při stěhování 
mateřské školy velkou pomoc odvedli 
pracovníci obce, zaměstnanci školy a v 
neposlední řadě ochotní rodiče při sobotní 
brigádě, za což jim moc děkujeme.  Budeme 
doufat, že se během rekonstrukce 
nevyskytnou žádné velké problémy a děti se 
tak během září vrátí do zrekonstruované 
školky a paní kuchařky začnou vařit ve své 
nové moderní kuchyni.
Přeji všem krásné a pohodové léto.

Ing. Eva Tripská, starostka

 Lípa u pomníku padlých. Foto: Radomír Volek 2024
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Letos jsme se z časových důvodu rozhodli 
tyto akce uspořádat v jeden den. A tak jsme v 
neděli 9. června v malém sále kulturního 
domu od 14:00 hod přivítali nové občánky 
naší obce. Letos se akce zúčastnilo 5 
novorezenců - 4 děvčátka Laura, Eliška, Klárka 
a Klárka a 1 chlapeček Viktor. Součásti vítání 
bylo opět vystoupení našich nejmenších ze 
základní školy, kteří si připravili za hudebního 
doprovodu rodiny Myškových velmi milé 
pásmo písniček a básniček. Potom jsme 
každého občánka přivítali jednotlivě, rodiče 
se zapsali do pamětní knihy, obdrželi dárek a 
vyfotili se se svými novorozenci u kolíbky. A 
samozřejmě na závěr přípitek na zdraví dětí a 
společná fotografie.
Od 16:30 ve velkém sále kulturního domu už 
byla připravena oslava občanů, kteří v tomto 

roce oslaví významné životních jubilea. Letos 
se na společné oslavě setkalo 21 oslavenců, z 

toho 4 občané se přehoupli přes devadesátku 
a 1 občanka letos oslaví úžasných 100 let.
Opět vystoupily děti ze základní školy se 
svými písničkami a básničkami. Patří jim velký 
dík, že se dovedli takhle připravit na obě 

VVííttáánníí  oobbččáánnkkůů  aa  JJuubbiillaannttii
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akce. O další kulturní zážitek se po zbytek 
oslavy starala skupina Brač ze Studénky, která 
každé skupině oslavenců zahrála určitou 
píseň. A těm, kteří oslavují více než 90 let, se 
hrálo jednotlivě. Jubilantům jsme popřáli a 
předali dárky. Za hudebního doprovodu jsme 
společně zazpívali „živijó“ a připili si na zdraví. 
Bylo připraveno malé pohoštění, při kterém si 

mezi sebou mohli oslavenci a jejich hosté 
popovídat. 
Obě akce provázala velmi příjemná a 
pohodová atmosféra. Děkuji všem, kteří se na 
přípravě a organizace akcí podíleli. 

Ing. Eva Tripská, starostka

Zákaz využívání kotlů 1. a 2. emisní třídy 
začíná platit od 1. září 2024. Mnoho občanů 
již využilo podporu z kotlíkových dotací i z 
programu Nová zelená úsporám. Ty, kteří 
nevyhovující kotle ještě nevyměnili, MŽP 
nabádá, aby tak učinili a využili do konce 
srpna jedinečné příležitosti čerpat aktuální 
výši dotací. Od 1. září sice bude podpora 
pokračovat, ale bude výrazně nižší. Mezi 
podporovanými zdroji zůstávají tepelná 
čerpadla, kotle na biomasu, kamna na pelety. 
V řešení je i možnost podpořit plynové kotle 
pro nízkopříjmové domácnosti. Podle dat 

ČHMÚ pochází z lokálního vytápění 
domácnosti více než 75%všech emisí 
jemných prachových částic a více než 95% 
emisí benzo[a]pyrenu produkovaných v ČR. 
„Je zřejmé, že to, čím doma topíme, má 
zásadní vliv na kvalitu ovzduší i na zdraví lidi. 
Prachové částice na sebe váží další škodlivé 
látky, např. těžké kovy či rakovinotvorný 
benzo[a]pyren. Znečištěné ovzduší 
způsobuje v ČR každoročně 3100 
předčasných úmrtí. Naším záměrem není lidi 
pokutovat a udělovat zákazy. Musíme ale 
chránit lidské zdraví a životní prostředí, a 

KKoottllííkkoovvéé  ddoottaaccee
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proto je zákaz těchto starých nevyhovujících 
kotlů nezbytný“, upozornil ministr životního 
prostředí Petr Hladík. 
MŽP také představilo změny v dotační 
podpoře. Dosavadní tzv. kotlíková dotace, 
které poskytují podporu až 95% 
nízkopříjmovým domácnostem – seniorům v 
penzi, domácnostem s příspěvkem na 
bydlení či invaliditou 3. stupně – budou od 1. 
září výrazně nižší. A přesunou se pod 
program Nová zelená úsporám Light. 
Doposud zažádalo o dotaci na výměnu kotle 
na tuhá paliva 130 tisíc domácnosti, z čehož 
115 tisíc již svůj kotel vyměnilo, a to za více 
než 13 mld. Kč. Stejně tak se od 1. září sníží i 
podpora z programu Nová zelená úsporám, 
která je pro ostatní domácnosti. V NZÚ zatím 
dotace využilo přes 50 tisíc žadatelů. Celkem 
tedy byla podpořena výměna 180 tisíc kotlů.
Na všechny občany, kteří žádost zatím 
nepodali, apeluje také ředitel SFŽP Petr 
Valdman: učiňte tak co nejdříve. Výše dotací z 
obou programů bude oproti současným 

částkám od 1. září snížena o jednotky až 
desítky tisíc, podle druhu zdroje vytápění. 
Vyplatí se proto podat žádost do 31. srpna 
2024 a instalaci provést později. Pomoc s 
vyřízením dotace je nabízena v rámci 
kotlíkových dotací od jednotlivých krajů. 
Ministerstvo zajišťuje poradenství 
prostřednictvím středisek EKIS nebo místních 
akčních skupin sdružených po NZÚ Light.
Podle zákona o ochraně ovzduší spadají 
přestupky fyzických osob pod obecní úřad 
obce s rozšířenou působností. Ten má také 
povinnost dohlížet nad dodržováním 
povinnosti provozovatelů kotlů v 
domácnostech, např. pravidelnou kontrolou 
technického stavu a provozu kotle, která se 
musí provádět každé tři roky. Cílem není 
občany pokutovat, ale docílit co nejrychlejší 
nápravy. Nejprve proto budou úředníci dávat 
nápravná opatření, až následně pokuty, které 
lze uložit až do výše 50 tisíc Kč.
Zpracováno na základě TZ MŽP

Informace z obecního úřadu
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Oddlužovací akce navazuje na předchozí 
Milostivé léto I, II a III a umožňuje zbavit se 
výhodně dluhů na zdravotním pojištění. 
Pokud dlužníci v období od 1. července do 
30. listopadu 2024 uhradí původní dlužné 
pojistné na zdravotním pojištění a splní další 
podmínky akce, penále a exekuční náklady 
jim budou odpuštěny.
Pojem Milostivé léto  označuje mimořádnou 
oddlužovací akci, která již v předchozích 
rocích pomohla řadě dlužníků vyřešit dluhy a 
začít znovu. V roce 2024 se Milostivé léto 
zaměřuje specificky na dluhy vůči zdravotním 
pojišťovnám, tedy ty, které dřívější akce 
nezahrnovaly. Vzhledem k podmínkám se 
dotkne primárně klientů VZP ČR. Většina 
zdravotních pojišťoven zpravidla vymáhá 
dluhy prostřednictvím soudních exekutorů. 
Máte-li nějaké takové, je možné ověřit 
výpisem z registru.
Milostivé léto IV však platí pro dluhy u 
zdravotní pojišťovny, které jsou vymáhány v 
rámci daňové exekuce, tedy podle daňového 
řádu, nikoliv přes soudního exekutora. V 
daňové exekuci přitom musí být nejen jistina 
(tj. původní dlužná částka), ale i penále - jen 

tak je naplněna jedna z podmínek využití 
Milostivého léta. Rozhodující je též datum - o 
odpuštění lze žádat pouze u těch dluhů, u 
nichž byla daňová exekuce nařízena 
nejpozději k 31. 12. 2023. Na novější dluhy se 
nevztahuje.
Pokud dlužník už v rámci daňové exekuce 
dlužné pojistné ke dni 1. července 2024 zcela 
uhradil, tj. dluží už jen na penále a exekučních 
nákladech, i v takovém případě lze o jejich 
odpuštění požádat.
O prominutí neuhrazeného penále nebo 
exekučních nákladů mohou požádat pouze 
fyzické osoby, tj. osoby samostatně 
výdělečně činné (OSVČ) nebo osoby bez 
zdanitelných příjmů (OBZP). Na právnické 
osoby ani dlužníky v insolvenci se tato 
možnost nevztahuje.
Bližší informace: 
https://www.exekuceinfo.cz/novinky/
milostive-leto

MMiilloossttiivvéé  llééttoo  IIVV..

Informace z obecního úřadu
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Třída Soviček
Koncem května jsme 
vyrazili na pohádkový 
výlet na zámek v Raduni.  
Všichni jsme byli 
oblečeni v pohádkových 
kostýmech. 

Paní kuchařka nám nabalila výbornou 
svačinku. Po svačince jsme navštívili 
zámeckou paní - kněžnu Vandu, která nás 
celým zámkem provedla. Prohlídka se nám 
moc líbila. Dozvěděli jsme se spoustu 
zajímavých informací např. jména zámeckých 
pánů, jak se stolovalo, kde měli vánoční 
stromeček, s čím si hrály děti, kde byly 
přijímací pokoje, mohli jsme si vyzkoušet 
čištění parket, zazpívali jsme si a zahráli 
kolové hry ve velké knihovně apod. Prohlídka 
se nám trochu protáhla cca na jednu hodinu 
dvacet minut, ale stála za to. Děkujeme všem 
rodičům za krásné kostýmy, které měli děti na 
sobě.
V pondělí 3.6. jsme si společně ve školce 
oslavili "Mezinárodní den dětí". Celé 
dopoledne jsme tančili, hráli nejrůznější hry s 
nafukovacími balónky a soutěžili. Za splnění 
dostaly děti medaili a na závěr zmrzlinu, z 
které měly velkou radost. Všichni jsme si den 
velmi užili a každé dítě si domů odneslo 
balónek a medaili.

Začátkem měsíce června jsme začali týden 
krásným tématem „Co jezdí, létá, pluje“, 
seznámili jsme se s dopravními prostředky, 
naučili se spoustu nových her, řekli jsme si, co 
znamenají barvy na semaforu, jak se chovat 
na silnici, k čemu se používají reflexní vesty. 
Celé dva týdny jsme na procházkách 
poznávali dopravní prostředky, všímali jsme si 

dopravních značek a přechodů. A na závěr 
jsme se naučili básničku.

Semafor
Když zasvítí červená,
pro všechny – stůj! – znamená.
Při žluté se připravíme
Na zelenou vyrazíme.
Pozor ale vždycky dáme,
zdravíčko jen jedno máme.

V týdnu od 17. 6. do 21. 6. jsme stěhovali 
celou třídu Soviček. Děti si vybraly své 
oblíbené hračky (panenky, autíčka, věci z 
kuchyňky, stavebnice, puzzle a skládačky). 
Vybrané věci si zabalily do batůžku a 

Informace z mateřské a základní školy

MMaatteeřřsskkáá  šškkoollaa
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přestěhovaly je do budovy ZŠ, kde od 24. 6. 
budeme působit.
Poslední den v budově MŠ děti zabalily 
všechny hračky do krabic, aby ani na jednu 
nezapomněly. Rozloučili jsme se s naší MŠ. 
Další náročnější stěhování jsme nechali na 
druhý den. 
V sobotu 22. 6. proběhla velká brigáda 
rodičů, kteří přestěhovali všechny zbývající 
hračky, stoly, židličky, celou šatnu a kuchyň 
na tři místa (ZŠ, KD a sklad). Moooooockrát 
všem maminkám a tatínkům děkujeme.
V ZŠ máme k dispozici 3 třídy. V přízemí místo 
třídy Žabek je třída Soviček, v prvním patře je 
třída Žabek a prostor pro spinkání (ložnice).  V 
KD nám bude vařit paní kuchařka. V 
náhradních prostorách budeme působit do 
doby, kdy bude vše v budově MŠ hotové.

Třída Žabky
Vloudil se tiskařský šotek a v minulém díle se 
ztratil článek za měsíc květen ze třídy Žabek. 
Konec měsíce dubna jsme tradičně završili 
pálením čarodějnic. Nechyběl ani 
čarodějnický rej. Děti se na tento den velmi 
těšily a dorazily v nádherných čarodějnických 

kostýmech. Zažily spoustu legrace, vařily 
lektvary, soutěžily, prováděly pokusy.  Děti 
dostaly za snahu vysvědčení a krásnou 
odměnu lízátko ve tvaru koštěte.
A začal květen, kdy vše kolem nás kvete, 
roste, žije….

Na začátku měsíce května jsme se 
připravovali na svátek našich maminek, pro 
které jsme vyrobili přání a sladký dárek - 
čokoládové pralinky. V rámci tohoto tématu 
jsme se s dětmi zaměřili na rodinu, přiblížili 
bezpečí domova, vyprávěli, jak se maminka 
jmenuje, co má ráda, co spolu nejraději dělají. 
Nemohly chybět praktické ukázky, jaké je to 
být např. dědečkem, maminkou, tatínkem, ale 
i miminkem.
Jemnou motoriku a trpělivost jsme 
procvičovali při výtvarných činnostech a 
tématu hmyz a brouci. Děti pracovaly s 
drobným materiálem jako zrnka kávy, rýže, 
nechybělo stříhání a skládání papírů, ale z 
této práce vyšly krásné výtvory – mravenci, 
vývoj včely…….
Při individuálních činnostech s předškoláky 
se zaměřujeme na orientaci v prostoru, 
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množství a času a správný uchop tužky.

Další tématem bylo naše domácí zvířata. Děti 
zapojily své smysly a svým hmatem a 
sluchem rozeznávaly, o jaké zvíře se jedná. 
Seznámily se s pohádkou Tři prasátka, kterou 
si s chutí zahrály. Ještě si zopakovaly, jak se 
jmenují zvířecí rodiny.
Ke konci měsíce jsme se začali společně 
připravovat na akademii, která nás čeká na 
konci června, kde nás ještě čeká pasování 
našich předškoláků, kteří se už moc těší, jak v 
září usednou do školních lavic.
Sovičky a Žabky se loučí se školním rokem 
2023/24
V pátek 21. 6. proběhlo taneční vystoupení 
MŠ na hřišti u OÚ. Nejprve jsme cestovali na 
Divoký západ (Eldorádo, Cotton Eye Joe, O 
Zuzano). Děti měli kovbojské oblečení od 
klobouku, vest, košile, šátky, opasky, kolty až 
po šerifské hvězdy. Holky měli navíc parádní 
kovbojské sukně. Rodiče všem klukům 
vyrobili krásné koně, na kterých kovbojové 
přijeli. Nakonec každý kluk odvezl holku na 
svém koni. 
Poté jsme se zastavili v zámecké kuchyni 
(Buchet je spousta), kde nás přivítali kuchtíci 
a kuchtičky v zástěrách a kuchařských 
čepicích. 
Mrkli jsme se, kdo žije v trávě (Stonožka 
ponožka). Děti se bleskově převlékly a měly 
na sobě barevné podkolenky, které rodiče s 
vysokým nasazením posháněli. Děti 

vystupovaly s velkou barevnou stonožkou 
Ponožkou z látky. 

Poté jsme se podívali ke skřítkům (Skřítkové – 
Ať žijí duchové). Najednou místo dětí byli 
skřítci s barevnými čepičkami a dokonce i s 
fousy. Měli opravdové nářadí a stavěli z 
kostek hrad.

Na konec jsme absolvovali tréning na ME ve 
fotbale. Třída Soviček bylo družstvo Stonožky 
Ponožky a měli fotbalovou rozcvičku a 
překážkovou dráhu na píseň Olé, olé. Poté 
nastoupila třída Žabek družstvo Skřítků a za 
doprovodu Boston bruins goal song měli 
náročnější fotbalovou rozcvičku a 
překážkovou dráhu. Vzhledem k tropickému 
počasí byla vypuštěna rychlá pasáž rozcvičky.  

Na konec přišlo to nejlepší zkušení fotbalisti s 
míči, rodiče od dětí. Rodiče nastoupili na 
píseň We Will Rock Youm, vzali si své malé 
fotbalisty a zaplnili celou plochu hřiště. Na 
hudbu Zelená je tráva začali rodiče přihrávat 
míč dětem a děti míč obratně vracely svým 
rodičům. Najednou nás na hřišti vystupovalo 
cca 60 sportovců fotbalistů. Na závěr zazněl 
úryvek písně We Are the Champions, kde 
všichni účastnici vytvořili tzv vítězné kolečko. 
Byla to krásná tečka na závěr akademie MŠ. 
Všem rodičům děkujeme za krásné kostýmy a 
účast na naší akademii.
V úterý 25. 6. jsme vyrazili na výlet do 

Informace z mateřské a základní školy
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Kopřivnice k hasičům. Tatínek od B. V. už na 
nás čekal a provedl nás po celé hasičárně. 
Nejprve jsme začali v jídelně, kde jsme 
posvačili svačinku od paní kuchařky. Poté 
jsme se šli podívat na hasičské auta a jejich 
výbavu (různé hadice, sekery atd.). Hasiči 
nám ukázali cvičný výjezd a pustili i 
houkačku. Podívali jsme se do žluté sanitky, 
kde jsme se seznámili s její výbavou.  Na závěr 
jsme stříkali vodu z hadice. Nakonec jsme 
dostali všichni dáreček od hasičů a sladkou 
dobrotu. Mockrát děkujeme, že jsme se mohli 
přijet podívat.
Koncem června 27.6. jsme se rozloučili s 
našimi předškoláky - Pohádkovou maturitou. 
Všichni předškoláci přišli v tento den 
převlečeni do pohádkových kostýmů 
(Sněhurka, princezna, Růženka, žabka, 
Mimoň, ženich, rytíř, král). Nastala hodina H, 
kdy paní učitelky vytáhly klobouk s 

maturitními otázkami. Děti si z klobouku 
vylosovaly lístečky s úkoly, které byly 
zaměřené na rozvoj předmatematických 
představ, předčtenářskou gramotnost, 
orientaci v čase a prostoru apod. Děti s 
počátečním ostychem začaly plnit vybrané 
úkoly. Mladší třída držela svým kamarádům 
palečky. Naši předškoláci všechny úkoly 
splnili. Za to byly odměněni – pohádkovou 
knížkou, diplomem, žabkou a fixy. Na závěr 
dostali všichni sladkou odměnu – pohár. 
Mňam to byla dobrota. Poté začala zahradní 
party. 
Celý kolektiv MŠ děkuje všem rodičům za 
spolupráci a materiální podporu. Přejeme 
krásné, klidné a pohodové prázdniny bez 
úrazu.
Mgr. Jana Onheiserová, Natálie Kupčáková, 
Kateřina Bolechovská

KKlluubb  sseenniioorrůů

Měsíc červen byl pro náš klub seniorů 
měsícem dvou větších aktivit. Kromě 
tradičních středečních procházek a 
setkáních v naší klubovně jsme uskutečnili 
výlet na Bezručovu vyhlídku a akci pro 
děti na konec školního roku.
20. června jsme se vypravili do Kopřivnice a 
tam pokračovali na Bezručovu vyhlídku. 
Jednalo se o menší, poměrně nenáročnou 
túru. Počasí nám přálo, takže jsme bez 
problémů na Bezručovu vyhlídku dorazili 
(mimochodem, tento týden jsme se 
dozvěděli, že je od července Bezručova 
vyhlídka z bezpečnostních důvodů 
uzavřena). Z Bezručovy vyhlídky jsme se 
vypravili na Šostýn, zříceninu v téměř 
romantickém prostředí. Většina z nás tuto 

Informace z obceInformace z obce
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IInnffoorrmmaaccee  zz  eenneerrggeettiikkyy

Vážení spoluobčané, jak již víte, probíhá 
nyní v obci zpracování Místní energetické 
koncepce. Jedná se o proces cca 10-12 
měsíců, kdy se přesně mapuje současný 
stav v obci a propočítávají se nejvhodnější 
řešení možností snížit odběry z centrální 
sítě a závislosti na nich. 
Vznikne tak důležitý ucelený strategický 
dokument, jehož hlavní přínosy jsou:
• Úspora za energie v rámci nejvhodnějšího 
řešení vč. přesných propočtů možností z 
obnovitelných zdrojů (především FVE)
• Nastavení kroků k realizaci
• Příprava na sdílenou/komunitní energetiku
• Uvedené úspory a příprava na sdílení se 
netýkají jen obecních budov a firem, ale i 
občanů. Jak?
• Občané mohou využít možnosti získat 
přesný propočet pro případnou realizaci FVE 
(nebo její doplnění např. o tzv. „chytré řízení“).

• Občané se mohou zúčastnit bezplatného 
online semináře, kde získají důležité 
informace o změnách v energetice, možností 
sdílení a možností pro jejich RD. 
• Občané mohou využít Energetického 
informačního centra (EIC), které bude v 
provozu vždy v předem uveřejněném 
termínu. Zde mohou konzultovat cokoliv, co 
je na téma energetiky zajímá. A to např. jak v 
rámci jejich RD, tak i čehokoliv, co s energiemi 
souvisí. 

Kontakty:
Jak se lze připojit na bezplatný seminář? Více 
informací získáte na: 
https://www.energeticka-bilance.cz/nase-
sluzby/rodinne-domy/
Případně v Energetickém informačním 
centru/EIC.
Naší kontaktní osobou je Helena Asnová, 

Informace z obceInformace z obce

trasu neznala, a tak jsme byli příjemně 
překvapeni krásný, místem nedaleko našeho 
bydliště.
Druhou větší akci jsme nazvali Škola za 
školou. Uskutečnila se 24. června na hřišti u 
Ubytovny Kotvice ve spolupráci s místní 
základní školou. Naše seniorky „vyučovaly“ 
děti v českém jazyce, matematice, 
přírodopisu zeměpisu, chemii, tělesné, 
výtvarné výchově, hudební a pracovní 
výchově. Děti vždy dostaly nějaký zajímavý 
úkol z daného předmětu, který musely 
vyřešit. Po absolvování byly pro děti 
připraveny retro hry a na závěr dostaly 
„vysvědčení“ a malou sladkou odměnu. Děti 
byly velmi šikovné, a proto si všechny odnesly 
samé jedničky. Myslíme si, že se akce vydařila, 
a proto ji chceme příští rok zopakovat.
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PPoolliicciiee  iinnffoorrmmuujjee
Pozor na nebezpečí 
vzplanutí baterií 
elektrokoloběžek a 
elektrokol
Policisté s hasiči 
vyjížděli na Novojičín-
sku v uplynulých dnech 

hned k několika případům požárů, které 
vznikly vzplanutím baterií elektrických 
zařízení elektrokoloběžek a elektrokol. 
Vzhledem k těmto událostem, bychom chtěli 
upozornit občany, aby byli opatrní a 
správnou manipulací a dodržováním 
bezpečnostních pravidel eliminovali možnost 
vzniku požáru na těchto zařízeních.  
Nejčastější příčinou vzniku požárů 
akumulátorů výše uvedených elektrických 
dopravních prostředků bývá mechanické 
poškození baterie nebo nevhodné nabíjení. 
Následkem pak mohou být vysoké škody na 
majetku a také zranění osob. 
Co je důležité u elektrokoloběžek a 
elektrokol dodržovat?
Při koupi dát přednost kvalitní a osvědčené 
značce, tento elektrický dopravní prostředek 
sice může být cenově dražší, ale vyšší cena ve 
většině případů znamená vyšší kvalitu (větší 
odolnost baterie proti vlhkosti a 
mechanickému poškození). Je potřeba dát si 
pozor na přehnaně lákavé nabídky a 
upřednostnit renomované prodejce. Řídit se 
doporučením výrobců, jak ve vztahu k 

bezpečné manipulaci, tak i co se týče 
životnosti baterie (i stáří baterie může být 
nezanedbatelným faktorem vzniku vzplanutí 
a dle doporučení výrobce je pak vhodné po 
určité době stávající baterii vyměnit za 
novou).
Bezpečné umístění/parkování – eliminace 
zahoření objektu, především obytných 
ploch. 
Bezpečné nabíjení akumulátoru – důležité je 
vždy použít originální nabíječku, zvolit 
vhodné místo a čas např. nabíjení baterky v 
noci v bytě/domě, kde spí lidé, může 
znamenat velké nebezpečí. Při dobíjení ať už 
elektrokoloběžky nebo baterie elektrokola, je 
potřeba mít dopravní prostředek/baterii pod 
dohledem, aby bylo možné co nejrychleji 
řešit případné problémy. Před nabíjením je 
rovněž vždy potřeba provést kontrolu 
baterie/zařízení, zda nejeví známky 

která je pro Vás k dispozici i mimo provozní 
hodiny EIC, a to na telefonu: 603 185 127
Případně na e-mailu:
helena.asnova@energetickabilance.cz

Cokoliv Vás zajímá, obracejte se na paní 
Helenu Asnovou.

Důležité: Změny v energetice, které nás 
čekají, jsou zcela zásadní a pro nás úplně 
nové. Není možné se jim vyhnout, týkají se 
každého, kdo elektřinu odebírá. Proto je 
důležité mít co nejvíce dostupných informací. 

Ing. Eva Tripská, starostka
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viditelného mechanického poškození.
Jak postupovat při vzplanutí baterie při 
nabíjení? 
Dle doporučení moravskoslezských hasičů je 
potřeba ve chvíli, kdy se při nabíjení začne z 
baterie kouřit, ihned vypnout nabíječku a 
pokud je to ještě možné ve vztahu k teplotě a 
vývoji kouře, dostat baterii (popřípadě celý 
elektrický dopravní prostředek, který nemá 
vyjímatelnou baterii) z domu ven. Pokud už 

to možné není, ihned opustit objekt. 
Následně je potřeba co nejrychleji zavolat 
hasiče, jelikož je nepravděpodobně, že se 
požár podaří uhasit doma laickými 
prostředky. Pomoci může ponoření do 
nádoby s vodou, vše se ale odvíjí od rychlosti 
rozvoje požáru a především od bezpečnosti 
pro občany, kteří by se neměli kvůli majetku 
ohrozit na životě či zdraví. 
 por. Mgr. Darina Veselá, oddělení prevence

Informace z obceInformace z obce

PPoolliicciiee  iinnffoorrmmuujjee  --    KKyybbeerrppooddvvooddyy
Policisty v současné 
době zaměstnává 
zvýšený počet poško-
zených, kteří se díky své 
důvěřivosti a 
neopatrnosti stanou 
obětí kybernetického 

podvodu. Přikládáme případ hovořící za 
všechny obdobně podvedené poškozené 
osoby, které si nesou stejné znaky skutkové 
podstaty trestného činu podvodu. 
Neznámý pachatel využil omylu poškozeného, 
který se přihlašoval do internetového bankovnictví 
Fio banky přes webové stránky, přičemž byl 
přesměrován na další již podvodné internetové 
stránky, kdy 2x po sobě zadal své přihlašovací 
údaje včetně autorizačního kódu, který obdržel na 
svůj mobilní telefon. Při následné kontrole 
internetového bankovnictví zjistil, že na jeho účtu 
byly provedeny odchozí transakce na cizí účty v 
částkách 77.183,-Kč a to opakovaně, načež celková 
škoda činila 231.527,-Kč.
Pachatelé se při těchto útocích snaží překonávat 
zejména lidský faktor a to pod nejrůznějšími 
legendami. Využívají nátlaku, strachu, časové tísně 
pro záchranu peněz či nepozornost oběti.
Abychom předešli těmto nepříjemnostem, 
nepodceňujte prevenci! Dohledat pachatele je 
mnohdy komplikované. Při zjištění hackerských 
útoků zvažte instalaci antivirových programů a 

aplikací. 
Podvodnou stránku můžete najít rovněž na 
serveru Hoax.cz. V případě, že dojde k napadení 
Vašeho bankovního účtu, neostýchejte se 
kontaktovat Policii ČR. 
Poznej svého nepřítele. Seznamuj se s aktuálními 
hrozbami a trendy v online podvodech.
Nikdy se nenech od pachatele do ničeho tlačit a 
vše si pečlivě promysli.
Předvídej. Jakmile je zpráva, e-mail, SMSka, nebo 
telefonát neočekávaný, tak je podezřelý.
Vždy se zamysli nad tím, kam vypisuješ citlivé 
údaje, nebo přeposíláš peníze.
Když si nejsi absolutně jistý, tak vždy raději vše 
ověř jinou cestou.
Pamatuj si, že pachatel dokáže napodobit 
jakékoliv tel. číslo, či e-mailovou adresu.
Nikdy neumožňuj vzdálený přístup do svého 
zařízení nikomu, komu zcela nedůvěřuješ.
Nedávej kupujícímu na inzertních portálech citlivé 
údaje z tvé platební karty, nepotřebuje je. 
Jednou z kampaní policie ČR, která se zabývá 
kyber bezpečnosti nese název #nePINdej! 
Další informace a cenné rady naleznete na 
stánkách www.kybertest.cz

Por. Bc. Lucie Galiová, 
komisář Krajské ředitelství policie MSK
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